



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ

ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນະຖາວອນ

ກະຊວງ ອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ

2470
ເລກທີ...../ອຄ.ກອທ
11 DEC 2015
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ລົງວັນທີ.....

ຂໍ້ຕົກລົງ

ວ່າດ້ວຍກອງທຶນໝູນວຽນທາດໂປຕາດຊຽມຟຣູອໍໄຮ

- ອີງຕາມ ດຳລັດຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ເລກທີ 42/ນຍ, ລົງວັນທີ 20/05/1995 ແນ່ໃສ່ຄຸ້ມຄອງການປະສົມ ໄອໂອດິນໃສ່ເກືອ ເພື່ອປ້ອງກັນສຸຂະພາບ ຂອງປະຊາຊົນບໍ່ໃຫ້ເກີດພະຍາດຂາດທາດໄອໂອດິນ.
- ອີງຕາມ ດຳລັດຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ສະບັບເລກທີ 522/ນຍ, ລົງວັນທີ 23 ທັນວາ 2011 ວ່າດ້ວຍການຈັດ ຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງກະຊວງ ອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ.

ລັດຖະມົນຕີວ່າການ ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າອອກຂໍ້ຕົກລົງ:

ຫມວດທີ 1

ບົດບັນຍັດທົ່ວໄປ

ມາດຕາ 1 ຈຸດປະສົງ

ຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ ກຳນົດຫຼັກການ, ລະບຽບການ ແລະ ມາດຕະການ ກ່ຽວກັບການສ້າງຕັ້ງ, ການເຄື່ອນໄຫວ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງກອງທຶນໝູນວຽນທາດໂປຕາດຊຽມຟຣູອໍໄຮ ເພື່ອໃຫ້ມີກອງທຶນໃນການຈັດຊື້ທາດໂປຕາດຊຽມ ຟຣູອໍໄຮ ໃຫ້ພຽງພໍຕາມຄວາມຕ້ອງການຂອງຜູ້ຜະລິດເກືອ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ແນ່ໃສ່ເຮັດໃຫ້ໃຫ້ປະຊາຊົນ ໄດ້ຊົມໃຊ້ເກືອໄອໂອດິນປະສົມຟຣູອໍໄຮທີ່ມີຄຸນນະພາບດີ ປະກອບສ່ວນແກ່ການປັບປຸງຊີວິດການເປັນຢູ່ ຂອງປະ ຊາຊົນລາວໃຫ້ດີຂຶ້ນເປັນກ້າວໆ.

ມາດຕາ 2 ກອງທຶນໝູນວຽນທາດໂປຕາດຊຽມຟຣູອໍໄຮ

ກອງທຶນໝູນວຽນທາດໂປຕາດຊຽມຟຣູອໍໄຮ ປະກອບມີທາດໂປຕາດຊຽມຟຣູອໍໄຮ ແລະ ເງິນ ຊຶ່ງຕໍ່ໄປນີ້ເອີ້ນ ຫຍໍ້ວ່າ: ກຫຟ ແມ່ນການສະສົມທຶນທີ່ໄດ້ມາຈາກການຊ່ວຍເຫຼືອຂອງອົງການສາກົນ, ຈາກງົບປະມານຂອງລັດ ແລະ ແຫຼ່ງທຶນອື່ນໆ ໂດຍມີຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງກອງທຶນໝູນວຽນທາດໂປຕາດຊຽມຟຣູອໍໄຮ ເປັນຜູ້ບໍລິຫານຈັດການ

ມາດຕາ 3 ການອະທິບາຍຄຳສັບ

ຄຳສັບທີ່ນຳໃຊ້ໃນຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ມີຄວາມໝາຍດັ່ງນີ້:

1. ອົງການສາກົນ ໝາຍເຖິງ ອົງການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກຕ່າງປະເທດໃນການສະໜອງທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ຫຼື ທຶນແກ່ການຊື້ທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ;
2. ທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ໝາຍເຖິງ ທາດທີ່ມີຄຸນສົມບັດໃນການຮັກສາແຂ້ວ ແລະ ປ້ອງກັນພະຍາດ ໃນຜັງປາກ, ຂຽນຫຍໍ້ເປັນພາສາອັງກິດຄື: KF;
3. ການເບີກຈ່າຍກ່ອນ ໝາຍເຖິງ ການອະນຸຍາດໃຫ້ຕິດໜີ້ໄປກ່ອນ 1 ຄັ້ງ, ແລ້ວກ່ອນຈະເບີກຈ່າຍຄັ້ງຕໍ່ໄປ ຕ້ອງໄດ້ຊຳລະໜີ້ທີ່ໄດ້ເບີກຈ່າຍຄັ້ງກ່ອນນັ້ນ.

ມາດຕາ 4 ຂອບເຂດການນຳໃຊ້

ຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ນຳໃຊ້ໃນການສ້າງຕັ້ງ ແລະ ຄຸ້ມຄອງກອງທຶນທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ໃນ ສປປ ລາວ.

ຫມວດທີ 2
ການສ້າງຕັ້ງ ກທຟ

ມາດຕາ 5 ການສ້າງ ກທຟ

ການສ້າງຕັ້ງ ກທຟ ແມ່ນເພື່ອຮັບປະກັນການຈັດຊື້ ແລະ ສະໜອງທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ໃຫ້ແກ່ການຜະລິດເກືອໄອໂອດິນປະສົມທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ຢູ່ໂຮງງານຜະລິດເກືອ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດໃຫ້ພຽງພໍ ແລະ ມີຄວາມຍືນຍົງ.

ມາດຕາ 6 ແຫຼ່ງທຶນເບື້ອງຕົ້ນຂອງກອງທຶນ

ແຫຼ່ງທຶນເບື້ອງຕົ້ນຂອງ ກທຟ ແມ່ນໄດ້ມາຈາກການຮ່ວມມືຂອງລັດຖະບານລາວ ແລະ ອົງການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານທັນຕະກຳສາກົນ (Aide Odontogilologique Internationale-AOI) ທີ່ມອບທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ໃຫ້ເພື່ອປະກອບເປັນທຶນເບື້ອງຕົ້ນຂອງກອງທຶນໝູນວຽນ, ຊຶ່ງ AOI ຈະມອບໃຫ້ໃນໄລຍະ 3 ປີ ເບື້ອງຕົ້ນຂອງການສ້າງຕັ້ງ ກທຟ.

ມາດຕາ 7 ແຫຼ່ງທຶນໝູນວຽນ

ແຫຼ່ງທຶນໝູນວຽນຂອງ ກທຟ ແມ່ນໄດ້ມາຈາກການຂາຍທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ໃຫ້ຜູ້ຜະລິດເກືອແລ້ວນຳເອົາເງິນ ຈາກການຂາຍເຂົ້າກອງທຶນ ເພື່ອໝູນວຽນຈັດຊື້ທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮສະໜອງໃຫ້ຜູ້ຜະລິດເກືອຕໍ່ໄປ.

ໝວດທີ 3

ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການນຳໃຊ້ ກາທຳ

ມາດຕາ 8 ການຄຸ້ມຄອງ ກາທຳ

ການຄຸ້ມຄອງ ກາທຳ ແມ່ນສ້າງຕັ້ງຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ກາທຳ ເພື່ອຮັບຜິດຊອບດ້ານການຈັດຊື້, ການເກັບຮັກສາ, ການເບີກຈ່າຍທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ລວມທັງຄຸ້ມຄອງລາຍຮັບ - ລາຍຈ່າຍຂອງກອງທຶນ ແລະ ອື່ນໆ, ການນຳໃຊ້ທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ຕ້ອງນຳໃຊ້ໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມແຜນປະຈຳປີ ຊຶ່ງຜູ້ຜະລິດເກືອຕ້ອງສ້າງແຜນຄວາມຕ້ອງການປະຈຳປີຂອງຕົນ.

ມາດຕາ 9 ການຈັດຊື້ທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ

ການຈັດຊື້ທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ແມ່ນມອບໃຫ້ກຸ່ມຜູ້ຜະລິດເກືອເປັນຜູ້ສ້າງເອກະສານສັ່ງຊື້ທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ຕາມຄວາມຕ້ອງການຂອງໂຮງງານຜະລິດເກືອໃນແຕ່ລະຄັ້ງ ພ້ອມທັງຊອກຫາຜູ້ສະໜອງທີ່ມີເງື່ອນໄຂ ໂດຍມີຂໍ້ມູນສົມທຽບທາງດ້ານຄຸນນະພາບ, ລາຄາ ແລະ ເງື່ອນໄຂການສະໜອງຕ່າງໆ ແລ້ວນຳສະເໜີຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ກາທຳ ເພື່ອພິຈາລະນາ.

ມາດຕາ 10 ການເກັບຮັກສາ

ການເກັບຮັກສາທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ແມ່ນມອບໃຫ້ກຸ່ມຜູ້ຜະລິດເກືອເປັນຜູ້ເກັບຮັກສາ ແລະ ຄຸ້ມຄອງ ບໍ່ໃຫ້ຕົກເຮ່ຍເສັຍຫາຍ ແລະ ເບີກຈ່າຍຕາມເງື່ອນໄຂທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 11 ຂອງຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້.

ສະຖານທີ່ເກັບຮັກສາ ຕ້ອງມີເງື່ອນໄຂຖືກຕ້ອງເໝາະສົມ, ບໍ່ໃຫ້ຖືກແສງແດດ, ຖືກນ້ຳ ແລະ ສິ່ງທີ່ເຮັດໃຫ້ເຊື່ອມຄຸນນະພາບ.

ມາດຕາ 11 ການເບີກຈ່າຍ

ການເບີກຈ່າຍທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ຕ້ອງປະຕິບັດຕາມຂັ້ນຕອນ ແລະ ເງື່ອນໄຂ ດັ່ງລຸ່ມນີ້:

1. ການສະເໜີຂໍເບີກຈ່າຍທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ ຜູ້ຜະລິດເກືອ ປະກອບຄຳຮ້ອງສະເໜີເຖິງປະທານກຸ່ມຜູ້ຜະລິດເກືອ ເພື່ອສັງລວມ ແລ້ວນຳສະເໜີຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ກາທຳ ພິຈາລະນາ.

ເອກະສານປະກອບສະເໜີເບີກຈ່າຍມີດັ່ງນີ້:

- ໜັງສືສະເໜີຂໍເບີກຈ່າຍຕ້ອງກຳນົດແຈ້ງຈຳນວນຂໍເບີກຈ່າຍ;
- ບົດລາຍງານການຊົມໃຊ້ທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ;
- ບົດສະຫຼຸບການຜະລິດເກືອໄອໂອດິນຟຣອນໄຮ ປະຈຳແຕ່ລະເດືອນ;
- ໃບຢັ້ງຢືນການຊຳລະເງິນຕິດໜີ້ການເບີກຈ່າຍກ່ອນ ສຳລັບທາດໂປຕາດຊຽມຟຣອນໄຮ;

2. ພາຍຫຼັງຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ກາທຳ ໄດ້ຮັບໜັງສືສະເໜີຂໍເບີກຈ່າຍຈາກປະທານກຸ່ມຜູ້ຜະລິດເກືອ ພ້ອມດ້ວຍເອກະສານທີ່ກຳນົດໃນຂໍ້ 1 ຂອງມາດຕານີ້, ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ກາທຳ ຕ້ອງພິຈາລະນາຕົກລົງ ແລ້ວມອບໃຫ້ກຸ່ມ ຜູ້ຜະລິດເກືອເປັນຜູ້ແຈກຍາຍຕາມການຕົກລົງຂອງຄະນະກຳມະການ.

3. ພາຍຫຼັງໄດ້ຮັບທາດໂປຕາດຊຽມຟຣູອໍໄຣແລ້ວ ຜູ້ຜະລິດເກືອຕ້ອງຊຳລະເງິນໃຫ້ຄະນະກຳມະການ ຄຸ້ມຄອງ ກທຟ ຕາມລາຄາທີ່ຄະນະກຳມະການໄດ້ກຳນົດໃຫ້, ການຊຳລະເງິນໃຫ້ໂອນເຂົ້າບັນຊີຂອງກອງທຶນ ທີ່ເປີດໄວ້ຢູ່ ທະນາຄານ ຫຼື ສະຖາບັນການເງິນ ຢູ່ ສປປ ລາວ.

ທຸກໆທ້າຍເດືອນ ກຸ່ມຜູ້ຜະລິດເກືອຕ້ອງສະຫຼຸບລາຍງານຈຳນວນເບີກຈ່າຍ ແລະ ຈຳນວນຄ້າງສາງທາດໂປຕາດຊຽມຟຣູອໍໄຣ ພ້ອມດ້ວຍລາຍຮັບຈາກການຂາຍທາດໂປຕາດຊຽມຟຣູອໍໄຣ ໃຫ້ກອງເລຂາຂອງຄະນະກຳມະການ ກທຟ ເພື່ອລາຍງານຕໍ່ປະທານຄະນະກຳມະການ ກທຟ.

ມາດຕາ 12 ການຄຸ້ມຄອງເງິນ ກທຟ

ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ກທຟ ຕ້ອງເປີດບັນຊີເງິນຝາກຢູ່ທະນາຄານ ຫຼື ສະຖາບັນການເງິນຢູ່ ສປປ ລາວ ຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ, ບັນຊີເງິນຝາກຕ້ອງເປັນ 2 ສະກຸນເງິນຄື: ສະກຸນເງິນກີບ ແລະ ສະກຸນເງິນໂດລາ ໂດຍເປີດເປັນສອງລາຍເຊັ່ນຮ່ວມ, ຜູ້ທີ່ລົງລາຍເຊັ່ນແມ່ນໄດ້ຮັບການຕົກລົງເຫັນດີຂອງຄະນະກຳມະການ ໂດຍມີໜັງສືຕົກລົງມອບສິດເປັນລາຍລັກອັກສອນ.

ປັ້ມບັນຊີເງິນຝາກ ແລະ ປັ້ມແຊັກຖອນເງິນ ແມ່ນມອບໃຫ້ກຸ່ມຜູ້ຜະລິດເກືອເປັນຜູ້ເກັບຮັກສາ, ການຖອນເງິນແຕ່ລະຄັ້ງໃຫ້ປະຕິບັດຕາມທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 13 ຂອງຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້. ການເບີກຖອນເງິນ ແລະ ການນຳໃຊ້ເງິນ ກທຟ ແຕ່ລະຄັ້ງກຸ່ມຜະລິດເກືອ ມີສິດຮັບຮູ້ໄດ້.

ມາດຕາ 13 ການໂອນ ຫລື ຖອນເງິນ ກທຟ

ການໂອນ ຫຼື ການຖອນເງິນແຕ່ລະຄັ້ງແມ່ນກຸ່ມຜູ້ຜະລິດເກືອເປັນຜູ້ສະເໜີ ໂດຍສະເໜີຜ່ານກອງເລຂາຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ກທຟ ຊຶ່ງກອງເລຂາເປັນຜູ້ກວດກາຄວາມຖືກຕ້ອງຂອງເອກະສານ ແລ້ວນຳສະເໜີຕໍ່ຄະນະກຳມະການ ຄຸ້ມຄອງ ກທຟ ເພື່ອພິຈາລະນາອະນຸ ມັດ.

ການໂອນ ຫຼື ການຖອນເງິນແຕ່ລະຄັ້ງຕ້ອງໄດ້ຮັບການເຊັ່ນອະນຸມັດຢ່າງເປັນທາງການຈາກຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ກທຟ ແລະ ມີແຕ່ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ກທຟ ເທົ່ານັ້ນມີສິດໃນການສັ່ງໂອນ ຫຼື ຖອນເງິນຂອງ ກທຟ.

ມາດຕາ 14 ການຊຳລະເງິນສັ່ງຊື້ທາດໂປຕາດຊຽມຟຣູອໍໄຣ

ການຊຳລະເງິນການສັ່ງຊື້ທາດໂປຕາດຊຽມຟຣູອໍໄຣ ຈາກຕ່າງປະເທດ ຕ້ອງໂອນຜ່ານລະບົບທະນາຄານ ຫລື ສະຖາບັນການເງິນຢູ່ໃນ ສປປ ລາວ.

